

THE GALLUP POLL

INTERVIEWER DON'T READ ALOUD WORDS IN CAPITAL LETTERS

Col. 1 - PROVINCE WOULD LIKE YOUR OPINION

(CIRCLE APPROPRIATE NUMBERS OR CHECK BOXES)

2 - COMMUNITY SIZE

SPONSORED BY LEADING NEWSPAPERS ACROSS CANADA

G.P.#361 SEPT. 1973

4 - FR/ENGLISH QUEST.

SUGGESTED INTRODUCTION: I'm taking a Gallup Poll. I'd like your opinion on a few leading topics of the day. TIME INTERVIEW BEGUN (HOUR)

1. It is expected that early in the 1980's Canadians will have all converted to the metric system of measurement from Imperial measures.

- a. Do you think you will find this conversion very difficult, somewhat difficult or not at all difficult? VERY DIFFICULT...10-1 SOMEWHAT DIFFICULT...2 NOT AT ALL DIFFICULT...3 DON'T KNOW...4

b. Can you tell me, in terms of miles, about how long a kilometer is? MILES () D.K. 11

c. And in terms of pounds, about how much is a kilogram? POUNDS () D.K. 12

2. Which of the following would you like to see done about Daylight Saving Time: - Stay on daylight saving time the year round?...13-1 - Have daylight saving time in summer only?...2 - Have standard time all the year round?...3 UNDECIDED...4

3a. What do you think is THE MOST important problem facing this country today? ECONOMIC, INFLATION/HIGH PRICES...14-1 UNEMPLOYMENT...2 LABOR UNIONS, STRIKES...3 U.S. DOMINATION/CONTROL...4 RELATIONS WITH QUEBEC, SEPARATISM...5 POLLUTION...6 GOVERNMENT, TRUDEAU...7 OTHER (WRITE-IN) 8 CAN'T SAY...9

UNLESS "CAN'T SAY"

b. Which Federal Political Party do you think can do the best job of handling this problem? LIBERALS...15-1 CONSERVATIVES...2 N.D.P...3 OTHER (WRITE-IN) 4 CAN'T SAY...5

4a. Most Canadians are concerned about the high cost of living today. In your opinion, will most food prices continue to rise over the next six months, will they remain about the same, or will they come down? CONTINUE TO RISE...16-1 STAY THE SAME...2 COME DOWN...3 DON'T KNOW...4

b. Which one of these three reasons do you feel is the most important cause of rising food prices: - World-wide shortages?...17-1 - Increased labour costs?...2 - Increased demand for profits by business and industry?...3 DON'T KNOW...4

c. Have you or have you not found it necessary to change your own or your family's food shopping or cooking habits in the past six months? YES...18-1 NO...2 DON'T KNOW...3

IF "YES"

d. In what way? 19

5. From what you have heard or read, would you say the Liberal Cabinet in Ottawa is doing a good job or a poor job? GOOD...20-1 FAIR...2 POOR...3 COMMENT (IF VOLUNTEERED)

6. How much confidence do you have in the ability of the United States to deal wisely with present world problems - very great, considerable, little, or very little? VERY GREAT...21-1 CONSIDERABLE...2 LITTLE...3 VERY LITTLE...4 NONE AT ALL...5 DON'T KNOW...6

7a. Apart from your own political feelings, do you think that the Liberal Party would get more votes, or less, if a Federal election were called today? b. And what about the Conservative Party, do you think it would get more votes or less votes? c. What about the NDP - would they get more or less votes, in your opinion?

Table with 3 columns: LIBS., CONS., NDP. Rows: GET MORE VOTES, GET LESS VOTES, ABOUT THE SAME, CAN'T SAY.

HARD RESPONDENT CARD "A"

8. Here is an interesting experiment. You notice that the boxes on this card go from the highest position of plus 5 - or a country you like very much - all the way down to the lowest position of minus 5 - or a country you dislike very much. How far up the scale or how far down the scale would you rate:

Table with 4 columns: Australia, France, Great Britain, United States. Rows: +5, +4, +3, +2, +1, -1, -2, -3, -4, -5, DON'T KNOW.

9. Since the federal election in October of last year, the N.D.P., under its leader David Lewis, have been supporting the minority Liberal Government. In your opinion, will they or won't they continue to give this support, say for the next six months? WILL CONTINUE...30-1 WILL NOT...2 DON'T KNOW...3

10. The Federal Government recently prepared guidelines for Cabinet Ministers to clarify and prevent conflict of interest - that is personal profit or gain resulting from private government information or plans.

Do you think this "conflict of interest" problem is very serious, quite serious, or not too serious?

Table with 4 columns: VERY SERIOUS, QUITE SERIOUS, NOT TOO SERIOUS, DON'T KNOW. Rows: Among federal gov't representatives, Among provincial representatives, Among municipal representatives.

11. As you know, the Canadian economy has been plagued by a series of major strikes recently. In your opinion, is this due primarily to the attitude of management or to the attitude of labour?

Table with 2 columns: MANAGEMENT, LABOUR. Rows: MANAGEMENT, LABOUR, BOTH EQUALLY, DON'T KNOW.

12a. Which if any, region of Canada would you say has benefited most from Confederation - the Atlantic Provinces, Quebec, Ontario or the West? RECORD BELOW

b. And which, if any, region of Canada would you say has benefited least from Confederation? RECORD BELOW

Table with 2 columns: MOST, LEAST. Rows: ATLANTIC, QUEBEC, ONTARIO, WEST, NONE, ALL EQUAL, DON'T KNOW.

13. At the Commonwealth Conference held in Ottawa recently, the Australian Prime Minister suggested that both his country and Canada would at some future time, become Republics with a President rather than a Queen or King. Do you think that this probably will or probably will not happen in the next 20 years. - in Canada? - in Australia?

Table with 2 columns: CANADA, AUSTRALIA. Rows: PROBABLY WILL, PROBABLY WILL NOT, DON'T KNOW.

BASIC DATA: INTERVIEWER: Introduce this section as follows: "Now may I ask you a few questions so that I can be sure I am getting the right sample of people in this community?"

If a Federal election were held today, which party's candidate do you think you would favor? **68**

LIBERAL.....1	OTHER PARTY.....7
PROG. CONS.....2	(WRITE IN).....3
N.D.P.....3	UNDECIDED.....8
CREDITISTE.....4	REFUSED.....9
SOCIAL CREDIT.....5	NOT ELIGIBLE.....0
LABOR PROG.....6	

What was the name of the last school you attended? How far did you go? **73**

Public school (grades 1 - 8).....1	2
Secondary or high school (grades 9-13).....3	4
Technical school.....5	6
University.....7	8
No formal schooling.....9	
Refused.....0	

Any additional schooling _____ (Write in)

INTERVIEWER: RECORD FROM YOUR OWN OBSERVATION: **77**

SEX: MAN.....1
WOMAN.....2

Which of these three categories comes closest to your families' total annual income from all sources, before taxes last year? (READ INCOME BRACKETS ALOUD) **78**

UNDER \$6,000.....1
\$6,000 - \$9,999.....2
\$10,000 OR MORE.....3
REFUSED.....4

OCCUPATION OF HEAD OF FAMILY: **74**

Specific job _____

Type of Company _____

(INTERVIEWER: IF "CAN'T SAY" OR "REFUSED" GIVE BEST ESTIMATE.)

\$ _____

... you vote in the last Federal election ... October 30th, 1972? **70**

YES.....1
NO.....2
TOO YOUNG TO VOTE.....3

INTERVIEWER CHECK IF: **79**

FARM.....1
RURAL NON-FARM.....2
URBAN.....3

IF "YES" ASK:
Which party did the candidate for whom you voted represent?

LIBERAL.....3	OTHER PARTY.....9
PROG. CONS.....4	DON'T REMEMBER.....0
N.D.P.....5	REFUSED.....X
CREDITISTE.....6	
SOCIAL CREDIT.....7	
LABOR PROG.....8	

SHOW CARD "D"

Would you mind telling me which age group you are in? **75**

18 - 19 YEARS.....1
20 - 29 YEARS.....2
30 - 39 YEARS.....3
40 - 49 YEARS.....4
50 AND OVER.....5

TIME INTERVIEW ENDED _____

Mother tongue - What was the language you first spoke in childhood and still understand? **71**

ENGLISH.....1
FRENCH.....2
OTHER (WRITE IN).....3

Are you (or is any member of your family) a member of a labor union? **76**

YES.....1
NO.....2

NAME OF RESPONDENT _____

ADDRESS _____

TELEPHONE _____

Now for a question on religion. What is your religious preference - Protestant, Roman Catholic or Jewish? **72**

PROTESTANT.....1
JEWISH.....2
ROMAN CATHOLIC.....3
OTHER (SPECIFY).....4

CITY _____ PROVINCE _____

DATE OF INTERVIEW _____

I HEREBY ATTEST THAT THIS IS A TRUE AND HONEST INTERVIEW

(INTERVIEWER'S SIGNATURE) _____

CODE ADDED AT END OF PRINTED CODES = D.K., D.N.S. OR REFUSED

COL 1 - PROVINCE

ENQUÊTEUR
NE LISEZ PAS À HAUTE
VOIX LE TEXTE EN LETTRES
MAJUSCULES

2. COMMUNITY SIZE
DÉSIRE VOTRE OPINION

4. FR/ENGLISH QUEST.

APPUYÉE PAR LES PRINCIPAUX JOURNAUX DU CANADA

ENCERCLEZ LES NUMÉROS
APPROPRIÉS OU MARQUEZ
LES CASES

G.P. #361
SEPT. 1973

PRÉSENTATION
SUGGÉRÉE

Je fais une enquête pour Gallup Poll et j'aimerais connaître vos opinions concernant quelques questions d'actualité.

L'INTERVIEW A
COMMENCÉ À.....
(HEURE)

1. Au début des années 1980, nous pouvons nous attendre au Canada que tout le système de mesures impériales sera remplacé par le système métrique.

- a. Pensez-vous que vous trouverez ce changement très difficile, quelque peu difficile ou pas difficile du tout?
- TRES DIFFICILE.....10-1
QUELQUE PEU DIFFICILE.....2
PAS DIFFICILE DU TOUT.....3
NE SAIS PAS.....4

b. Pourriez-vous me dire, combien de milles il y a dans un kilomètre?

_____ MILLES

c. Et combien de livres il y a dans un Kilo?

() N.S.P. 11
_____ LIVRES
() N.S.P. 12

2. Concernant l'heure avancée, lequel des énoncés suivants aimeriez-vous avoir:

- L'heure avancée à l'année longue?.....13-1
- L'heure avancée l'été seulement?.....2
- L'heure normale à l'année longue?.....3
INDECIS.....4

3a. Selon vous, quel est le plus important problème auquel le pays fait face aujourd'hui?

- ECONOMIE, INFLATION/PRIX ELEVES.....14-1
LE CHOMAGE.....2
LES UNIONS OUVRIERES, GREVES.....3
DOMINATION AMERICAINE/CONTROLE.....4

LA POLLUTION.....6
LE GOUVERNEMENT, TRUDEAU.....7
AUTRE (INSCRIVEZ).....8
NE PEUX DIRE.....9

EXCEPTE "NE PEUX DIRE"

b. Quel parti politique Fédéral, pensez-vous accomplirait le meilleur travail pour traiter ce problème?

- LIBERAUX.....15-1
CONSERVATEURS.....2
N.P.D.....3
AUTRE (INSCRIVEZ).....4
NE PEUX DIRE.....5

4a. Aujourd'hui la plupart des Canadiens sont inquiets du coût élevé de la vie. Selon votre opinion, est-ce que les prix de la plupart des denrées alimentaires continueront à augmenter au cours des prochains six mois, resteront-ils stables, ou baisseront-ils?

- CONTINUERONT A AUGMENTER.....16-1
RESTERONT STABLES.....2
BAISSERONT.....3
NE SAIS PAS.....4

b. Parmi ces trois raisons, laquelle pensez-vous est la plus importante cause de la hausse des prix de la nourriture:

- Insuffisance de nourriture à travers le monde.....17-1
- Augmentation des coûts de la main-d'oeuvre.....2
- Demande croissante des profits par le commerce et l'industrie.....3
NE SAIS PAS.....4

c. Au cours des derniers six mois avez-vous eu, oui ou non à modifier vos habitudes alimentaires ainsi que celles de votre famille, concernant l'achat et la préparation des aliments?

- OUI.....18-1
NON.....2
NE SAIS PAS.....3

SI "OUI"

d. De quelle façon? _____ 19-

5. Selon ce que vous avez entendu dire ou lu, diriez-vous que le Cabinet Libéral à Ottawa, accompli un bon travail ou un mauvais travail?

- BON.....20-1
PASSABLE.....2
MAUVAIS.....3
COMMENTAIRES (SI SPONTANES) _____

6. A quel point avez-vous confiance en l'habileté des Etats-Unis pour ce qui est de négocier prudemment les problèmes mondiaux actuels?

- TRES GRANDE.....21-1
CONSIDERABLE.....2
UN PEU.....3
TRES PEU.....4
AUCUNE.....5
NE SAIS PAS.....6

7a. En omettant vos propres sentiments politiques, croyez-vous que le parti libéral aurait plus ou moins de votes, si une élection était déclenchée aujourd'hui?

b. Et en ce qui est du parti conservateur, croyez-vous qu'il aurait plus ou moins de votes?

c. Et le N.P.D. - aurait-il plus ou moins de votes, selon votre opinion?

	LIBK	CONS.	NPD
AURAIT PLUS DE VOTES.....	23-1	24-1	25-1
AURAIT MOINS DE VOTES.....	2-2	2-2	2-2
SEMBLABLE.....	3-3	3-3	3-3
NE PEUX DIRE.....	4-4	4-4	4-4

PASSEZ LA CARTE "A" AU REPENDANT

8. Voici une expérience intéressante. Vous voyez que les cases sur cette carte vont de la plus haute position de plus 5 - ou un pays que vous aimez beaucoup - tout en descendant jusqu'à la position la plus basse de moins 5 - ou un pays que vous n'aimez pas du tout. En regardant cette échelle quel numéro en partant du plus haut jusqu'au plus bas évalueriez-vous:

	a.	b.	c.	d.
	Australie?	France?	Grande Bretagne?	Etats Unis?
	26-+5	27-+5	28-+5	29-+5
	+4	+4	+4	+4
	+3	+3	+3	+3
	+2	+2	+2	+2
	+1	+1	+1	+1
	-1	-1	-1	-1
	-2	-2	-2	-2
	-3	-3	-3	-3
	-4	-4	-4	-4
	-5	-5	-5	-5
N.S.P.	V	V	V	V

9. Depuis les élections fédérales en octobre de l'année dernière, le NPD sous son chef David Lewis, a supporté le gouvernement libéral minoritaire. Selon votre opinion, va-t-il continuer oui ou non à accorder cet appui, disons au cours des prochains six mois?

- CONTINUERA.....30-1
NE CONTINUERA PAS.....2
NE SAIS PAS.....3

10. Le gouvernement fédéral a préparé récemment des directives pour les ministres du Cabinet afin d'éclaircir et de prévenir les conflits d'intérêt - c'est-à-dire les gains et profits personnels provenant d'un information ou de plans appartenant au gouvernement?

Croyez-vous que ce problème "conflit d'intérêt" est très sérieux, assez sérieux ou pas trop sérieux;

	TRES SERIEUX	ASSEZ SERIEUX	PAS TROP SERIEUX	NE SAIS PAS
--	--------------	---------------	------------------	-------------

a. Parmi les représentants du 31-1
gouv. fédéral?.....2.....3.....4

b. Parmi les représentants du 32-1
provincial?.....2.....3.....4

c. Parmi les représentants du 33-1
municipal?.....2.....3.....4

11. Comme vous savez, l'économie canadienne a été harcelée récemment par une série de grèves de grande importance. Selon votre opinion, est-ce que cette attitude est à l'origine due à la main d'oeuvre ou l'administration?

- ADMINISTRATION.....34-1
MAIN D'OEUVRE.....2
LES DEUX EGALEMENT.....3
NE SAIS PAS.....4

12a. Quelle région du Canada, s'il y en a, diriez-vous a le plus bénéficié de la Confédération - parmi les provinces Atlantiques, Québec, l'Ontario et l'Ouest Canadien?

b. Et quelle région du Canada, s'il y en a, a le moins bénéficié de la Confédération?

	a. LE PLUS	b. LE MOINS
ATLANTIQUE.....	35-1	36-1
QUEBEC.....	2-2	2-2
ONTARIO.....	3-3	3-3
OUEST.....	4-4	4-4
AUCUNE, TOUTES EGLEMENT.....	5-5	5-5
NE SAIS PAS.....	6-6	6-6

13. Lors de la Conférence du Commonwealth tenue récemment à Ottawa, le premier ministre de l'Australie a suggéré que les deux pays, le sien ainsi que le Canada deviendraient dans quelque temps des républiques avec un Président au lieu d'une reine ou un roi. Croyez-vous qu'il soit probable ou non probable que ceci se produise au Canada dans les prochains vingt ans ou l'Australie?

<u>CANADA</u>		<u>L'AUSTRALIE</u>	
PROBABLE.....	37-1	PROBABLE.....	38-1
NON PROBABLE.....	2	NON PROBABLE.....	2
NE SAIS PAS.....	3	NE SAIS PAS.....	3

ENQUÊTEUR: Présentez cette section de la façon suivante: "Maintenant, puis-je vous poser, quelques questions pour être sûr que je m'adresse à une personne bien représentative de cette localité:

Si une élection du Fédéral était tenue aujourd'hui à quel parti appartiendrait de votre choix: **68**

LIBÉRAL.....1 AUTRE PARTI _____ 7
 CONSERVATEUR.....2 (L'INSCRIRE)
 N.D.P.....3 INDÉCIS.....8
 CRÉDITISTE.....4 REFUS.....9
 CRÉDIT SOCIAL.....5 NON ELIGIBLE.....0
 OUVRIER PROGRESSISTE...6

Quelle est la dernière école que vous avez fréquentée? Jusqu'à quelle année avez-vous poursuivi vos études?

	<u>EN PARTIE</u>	<u>GRADUÉE</u>
Ecole primaire (1-7 année).....	1 73	2
Ecole secondaire (8-12 année).....	3	4
Cours universitaire.....	3	4
Cours classique.....	4	8
Ecole technique.....	5	6
Université.....	7	8
Aucune instruction scolaire.9		
Refuse.....	0	
Autre cours supplémentaires.....		

ENQUÊTEUR: INSCRIVEZ SELON VOS OBSERVATIONS: **77**

SEXE: HOMME.....1
 FEMME.....2

Laquelle de ces trois catégories est le plus près du revenu annuel total que votre famille a touché l'année dernière, provenant de toutes les sources et avant la déduction de l'impôt sur le revenu? (LISEZ LES CHIFFRES A HAUTE VOIX) **78**

MOINS de \$6,000.....1
 DE \$6,000 à \$9,999.....2
 \$10,000 ou plus.....3
 REFUSE DE RÉPONDRE.....4

(A L'INTERVIEWER: SI ON REFUSE DE RÉPONDRE OU "NE PEUT DIRE" DONNEZ L'ESTIMATION LA PLUS JUSTE POSSIBLE)

\$ _____

A. Vous voté aux élections Fédérales, 30ième d'Octobre, 1972? **70**

OUI.....
 NON.....1
 TROP JEUNE POUR VOTER...2

OCCUPATION DU CHEF DE FAMILLE **74**

Spécifiez le travail _____
 Genre de compagnie _____

INTERVIEWER INDIQUEZ SI: **79**

FERME.....1
 RURAL MAIS NON FERME.....2
 URBAIN.....3

SI "OUI" DEMANDEZ:
 Quel parti représentait le candidat pour lequel vous avez voté?

LIBÉRAL.....3 AUTRE PARTI _____ 9
 CONSERVATEUR.....4 (L'INSCRIRE)
 N.D.P.....5 INDÉCIS.....8
 CRÉDITISTE.....6 JE NE ME SOUVIENS PAS.0
 CRÉDIT SOCIAL.....7 REFUSE.....X
 OUVRIER PROGRESSISTE...8

MONTREZ LA CARTE "D"
 Auriez-vous l'obligeance de me dire à quel groupe d'âges vous appartenez? **75**

(ENQUÊTEUR: SI LA PERSONNE INTERROGÉE REFUSE DE DONNER SON ÂGE, ESSAYEZ DE LE DEVINER)

18-19 ANS.....1
 20-29 ANS.....2
 30-39 ANS.....3
 40-49 ANS.....4
 50 ANS ET PLUS.....5

L'INTERVIEW A PRIS FIN À:
 (HEURE) _____

Langue maternelle - quelle est la première langue que vous avez parlée dans votre enfance et qui vous est encore familière? **71**

ANGLAISE.....1
 FRANÇAISE.....2
 AUTRE.....3
 (Ecrivez)

Etes-vous, vous-même (ou quelqu'un de votre famille) membre d'une union ouvrière? **76**

OUI.....1
 NON.....2

NOM DE LA PERSONNE INTERVIEWÉE: _____
 TÉLÉPHONE: _____
 ADRESSE: _____

Maintenant une question sur la religion. Quelle religion préférez-vous - Protestante, Catholique Romaine ou Juive? **72**

PROTESTANTE.....1
 JUIVE.....2
 CATHOLIQUE ROMAINE.....3
 AUTRE (PRÉCISEZ).....4

VILLE _____ PROVINCE _____ DATE DE L'INTERVIEW _____

J'ATTESTE CI-CONTRE DE LA VÉRACITÉ ET DE L'HONNÉTÉTÉ DE CETTE INTERVIEW _____ (SIGNATURE DE L'ENQUÊTEUR)

CODE ADDOND BY END OF PRINTED CODES + D.K., D.N.S. OR REFUSED

CANADIAN INSTITUTE OF PUBLIC OPINION

GALLUP POLL 361

	<u>NUMBER</u>	<u>PERCENT</u>
Total Card Count	723	100%
<u>REGIONAL</u>		
Atlantic	69	10
Quebec	190	26
Ontario	264	37
Prairies	119	16
Br. Columbia	81	11
<u>COMMUNITY SIZE</u>		
Farm	52	7
Rural non-farm	122	17
1,000 - 10,000	65	9
10,000 - 30,000	60	8
30,000 - 100,000	72	10
100,000 & Over	352	49
<u>SEX</u>		
Male	370	51
Female	353	49

Gallup Poll 361

Province Code: (Col. 1)

1. N.S.	6. Man.
2. N.B.	7. Sask.
3. Nfld.	8. Alta.
4. Que.	9. Br. Col.
5. Ont.	

Community Size: (Col. 2)

1. Over 500M
2. 100M - 500M
3. 30M - 100M
4. 10M - 30M
5. 1M - 10M
6. Rural and farm

French/English (Col. 4)

0,2,4 - English questionnaires
1,3,5 - French questionnaires

Occupation:

1. Professional
2. Business Exec., mgr.
3. Salespeople
4. Clerical
5. Skilled labour
6. Unskilled labour
7. Farmer
- 8,9,0,X,V - Other

Ques. 1b:

1. 0.62 miles
2. 0.56 to 0.61
3. 0.63 to 0.69
4. 0.55 or less
5. 0.70 to under a mile
6. One mile or more
7. Don't know

Ques. 1c:

1. 2.2 lbs.
2. 2.0 to 2.1
3. 2.3 to 2.4
4. 1.9 or less
5. 2.5
6. 2.6 or more
7. Don't know

Ques. 4d:

2019

V. Reduce meat portion; buy/serve/eat less meat
X. Change in meat type; buy lower priced meat cuts, fewer steaks/roasts; use soya bean mix

20

1. Reduce portions; serve less (NOT SPEC. MEAT)
1. Change purchase types; buy lower quality, buy only necessities, don't buy luxuries; don't buy convenience foods.
2. Preparation change; serve more casseroles; spend more time in kitchen, bake more, use freezer more.

Ques. 4d. con't

3. Shop more carefully; shop around; look for bargains
more frequent shopping
5. Other specific change; don't go to restaurants,
eat at home, entertain less
6. General; in every way, prices are just too high
8. Don't know, did not say